

表 2： 2013 年香港高級程度會考報考統計**Table 2： 2013 HKALE Entry statistics**

香港高級程度會考(高考)設「高級程度」及「高級補充程度」兩個程度的科目。2013年的考試科目，有15科屬高級程度，16科屬高補程度。當中26科設有中、英文試卷供考生選報。兩科語文(英語運用、中國語文及文化)均屬高補程度。考生在每個考試最多可報考8科，當中高級程度及高補程度科目之個別數目，則無限制。

The HKALE offers subjects at the Advanced level (A-level) and Advanced Supplementary level (AS-level). In the 2013 HKALE, there are 15 A-level subjects and 16 AS-level subjects. Among them, 26 subjects offer both Chinese and English versions for candidates to choose from. The two languages (Use of English and Chinese Language & Culture) are AS-level subjects. There is no restriction on the number of A-level and AS-level subjects entered by a candidate but each candidate may only enter for a maximum of 8 subjects in any one examination.

表 2a 列出全體考生的報考人數及科數統計，包括男、女生的分析。

Table 2a shows the general statistics of all candidates. Male and female statistics are also provided.

表 2b-2c 分別列出全體考生報考高級程度及高級補充程度(非語文)科目的科數組合。統計亦包括男、女生的分析。表 2b 的統計只包括有報考兩科語文的考生。表 2c 則沒有這個限制。

Tables 2b-2c show the entry patterns of A-level and AS-level (non-language) subjects of all candidates. Male and female statistics are also provided. Table 2b includes only those candidates who have entered for the two languages. Table 2c does not have this condition in the statistics.

表 2a： 2013 年高考報考人數和科數**Table 2a： 2013 HKALE Candidate and subject entries**

全體考生

All candidates

	全體考生 All candidates		
	男生 Male	女生 Female	總數 Total
報考人數 Number of candidate entries	2 695	2 627	5 322
高級程度科目總科數 Total number of A-level subject entries	1 800	1 238	3 038
高級補充程度(非語文)科目總科數 Total number of AS-level subject entries (non-language subjects)	359	296	655
英語運用科報考人數 Number of entries for Use of English	2 261	2 295	4 556
中國語文及文化科報考人數 Number of entries for Chinese Language & Culture	655	560	1 215
只報考語文科(一或兩科)的考生人數 Number of candidates who only entered for the two languages (one or both) and no other subjects	1 512	1 709	3 221

表 2b : 2013 年高考報考科數分析 (報考兩科語文科考生的統計數字)
Table 2b : 2013 HKALE Subject entry patterns (for candidates who entered for the two language subjects)

全體考生
All Candidates

註： 以下統計只包括有報考英語運用和中國語文及文化科的考生。

Remark: The statistics below include only candidates who had entered for both Use of English and Chinese Language and Culture.

		報考高級程度科數 No. of A-level subjects entered							總人數 Total	
		6	5	4	3	2	1	0		
男生 Male	報考 高級補充程度 (非語文)科數 No. of AS-level (non-language) subjects entered	5	-	-	-	-	1	-	1	
		4	-	-	-	-	-	-	-	
		3	-	-	-	-	1	1	1	3
		2	-	-	1	1	6	11	2	21
		1	-	2	-	6	55	10	12	85
		0	2	2	8	68	129	60	161	430
		總人數 Total	2	4	9	75	191	83	176	540
女生 Female	報考 高級補充程度 (非語文)科數 No. of AS-level (non-language) subjects entered	4	-	-	-	-	-	1	1	
		3	-	-	-	-	1	-	1	
		2	-	-	-	-	5	11	1	17
		1	-	-	-	2	40	13	13	68
		0	1	-	-	28	127	54	163	373
		總人數 Total	1	-	-	30	172	79	178	460
全體考生 All Candidates	報考 高級補充程度 (非語文)科數 No. of AS-level (non-language) subjects entered	5	-	-	-	-	1	-	1	
		4	-	-	-	-	-	1	1	
		3	-	-	-	-	1	2	1	4
		2	-	-	1	1	11	22	3	38
		1	-	2	-	8	95	23	25	153
		0	3	2	8	96	256	114	324	803
		總人數 Total	3	4	9	105	363	162	354	1 000

表 2c : 2013 年高考報考科數分析 (不論考生有否報考兩科語文)
Table 2c : 2013 HKALE Subject entry patterns (irrespective of whether the candidates had entered for the two languages)

全體考生
All Candidates

註： 全體考生，不論有否報考英語運用科或中國語文及文化科，均包括在下列統計表內。其中 3 556 人只報考英語運用而沒有報考中國語文及文化，215 人只報考中國語文及文化而沒有報考英語運用，551 人沒有報考兩科語文。

Remark: The statistics of all candidates, irrespective of whether the candidates had entered for Use of English and Chinese Language and Culture, are included in the table below. Of these candidates, 3 556 entered for Use of English but not Chinese Language and Culture, 215 entered for Chinese Language and Culture but not Use of English, and 551 did not enter for any of the two languages.

		報考高級程度科數 No. of A-level subjects entered									總人數 Total	
		8	7	6	5	4	3	2	1	0		
男生 Male	報考 高級補充程度 (非語文)科數 No. of AS-level (non-language) subjects entered	5	-	-	-	-	-	-	1	-	1	
		4	-	-	-	-	-	-	-	-	-	
		3	-	-	-	-	-	1	2	3	2	8
		2	-	-	-	-	1	3	10	20	10	44
		1	-	-	1	2	1	8	78	63	89	242
		0	1	-	2	5	11	110	295	464	1 512	2 400
		總人數 Total	1	-	3	7	13	122	385	551	1 613	2 695
女生 Female	報考 高級補充程度 (非語文)科數 No. of AS-level (non-language) subjects entered	4	-	-	-	-	-	-	-	2	2	
		3	-	-	-	-	-	-	3	-	3	
		2	-	-	-	-	-	8	19	14	41	
		1	-	-	-	-	-	4	56	59	78	197
		0	-	-	1	-	-	39	259	376	1 709	2 384
		總人數 Total	-	-	1	-	-	43	323	457	1 803	2 627
全體考生 All Candidates	報考 高級補充程度 (非語文)科數 No. of AS-level (non-language) subjects entered	5	-	-	-	-	-	-	1	-	1	
		4	-	-	-	-	-	-	-	2	2	
		3	-	-	-	-	-	1	2	6	2	11
		2	-	-	-	-	1	3	18	39	24	85
		1	-	-	1	2	1	12	134	122	167	439
		0	1	-	3	5	11	149	554	840	3 221	4 784
		總人數 Total	1	-	4	7	13	165	708	1 008	3 416	5 322